
Protokół Nr  14/2012 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu 26 listopada 2012 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a)  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

b) stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
c) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 
d) górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługę w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
e) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Białogard, 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów, 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej, 
h) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
i) zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości, 
j) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 

3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 13.30 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – 
Stefan Purol. Komisja przyjęła porządek i  protokół z poprzedniego posiedzenia, głosując: za-
5 (jednogłośnie).   
 

Ad 2 

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 
a) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
Burmistrz dodał, że Komisja Infrastruktury proponuje zmniejszenie częstotliwości 
wywożenia tworzyw sztucznych nie rzadziej niż raz w miesiącu (§ 6 ust. 5 pkt 1). 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – stwierdził, że w okresie letnim jest więcej tworzyw, dlatego odpady wywozi się 

częściej a od października do kwietnia można wywozić raz w miesiącu. 
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Z.Jonko – pytał co w przypadku, gdy będą sortowane śmieci,  jaka będzie częstotliwość 
wywożenia ? Radny uważa, że nie ma koniczności wywożenia co miesiąc szkła, butelek 
plastikowych ale śmieci podstawowe należy wywozić częściej. 

 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek, aby  w § 6 ust. 5 pkt 1 zapis 

brzmiał: „tworzywa sztuczne - nie rzadziej niż raz w miesiącu”. 
Przegłosowano wniosek: za-1, przeciw -0, wstrzymało się-3. 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały z wnioskiem,  

głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 
b) stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał dlaczego jest tak duża różnica w przypadku  nieruchomości niezamieszkałej i 

zamieszkałej? 
Burmistrz – odpowiedział, że  na nieruchomości niezamieszkałej są mieszane odpady a w 

przypadku nieruchomości zamieszkałej są selektywne. W niezamieszkałych są opłaty liczone 
za ilość wytworzonych odpadów a w mieszkalnych od ilości żyjących osób. 

W.Czurko – pytał  dlaczego jest 11 zł a nie taniej. Odnośnie pojemników na osiedlach to nie 
ma przygotowanych punktów. 

Burmistrz – wyjaśnił, że ustawianie pojemników jest obowiązkiem zarządców. Miasto 
proponuje wsparcie w sprawie pojemników. Miasto także ustala stawkę za pojemnik. 
Natomiast ustalając wysokość opłaty przez obniżenie kosztów budowy selektywnego punktu  
można było zejść do kwoty 11,50 zł. Burmistrz podkreślił, że proponowane kwoty to są 
szacunki, bo po przetargu będzie można określić jakie będą koszty na mieszkańca. 
Burmistrz poinformował, że oglądał materiały wytworzone przez BTK i ubolewa nad nimi, 
bo jest to dezinformacja i wprowadzanie mieszkańców w błąd. Są tam dewagacje osób 
zarządzających dużymi podmiotami, jak Prezes BSM, Prezes Wspólnoty. Wypowiadający 
się nie opierają się na przepisach określonych w ustawie. Teraz powinniśmy zrobić 
przetarg, na podstawie którego powinny być ustalone stawki. 

W.Czurko – stwierdził, że ludzie mają prawo to oglądać. Radny teraz bojkotuje te stawki.    
T.Szwed – uważa, że zapisy odnośnie sprzedaży surowców wtórnych są za optymistyczne. 

Obecnie jest kłopot ze zbyciem. Jeżeli będzie tego dużo więcej to będzie kłopot. Na przykład 
makulaturę odbieramy z Kauflandu i płacą jedynie 220 zł za tonę surowca a za zbelowaną, 
gotową do przetworzenia 300 zł za tonę. Nie ma więc sensu belowania.  

Burmistrz – powiedział, że wszyscy mają do nas pretensje, że miasto na tym będzie zarabiać. 
Podobnie było na temat brykiet ze słomy. Okazało się, że nie było żadnego zysku. 
Przerażający jest brak wiedzy na temat samej ustawy. 

T.Szwed – powiedział, że ustawodawca zrobił bubel - ustawę, a nie zabezpieczył drogi 
śmieciowej. W ustawie jest wiele nieścisłości, które muszą rozwiązywać samorządy. Brak 
zachęty na pozyskiwanie  makulatury oraz możliwości recyklingu. 

W.Czurko – uważa, że brakuje głosu kto za to będzie płacić. Gwałtownie wzrasta opłata od 
osób indywidualnych. Burmistrz podniósł, że punkt selektywnej zbiórki pomniejszył koszty 
ale stawka 11,50 zł od osoby stanowi gwałtowny wzrost. Chodzi o to czy na miasto nie 
został nałożony obowiązek, którego nie powinno być.  

T.Szwed – stwierdził, że chce uzmysłowić niektóre rzeczy. Radny nadmienił, że zaplecze ma 
oraz  punkt selektywnej zbiórki, gdzie można dowieźć meble. Obecnie wszystko jest 
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przygotowane, gro rzeczy Spółka posiada. Porównując te stawki do okolicznych gmin to są 
niewysokie. Radny nie musi angażować człowieka do wywozu gruzu, bo to ma. 

Z.Jonko – nadmienił, że gdyby przedsiębiorcy nie opłacało się wywożenie śmieci za 8,50 zł to 
by  nie wywoził. Nie ma informacji ile przeciętnie miesięcznie  mieszkaniec odprowadza  
śmieci? Nie zgadza się odnośnie 11 zł, bo wie ile Radny oddaje śmieci do kompostownika. 
Radny uważa, że stawki powinny wynosić 11 zł z kompostownikiem a 14 zł bez 
kompostownika. Obecnie 2 pojemniki 80 l miesięcznie wychodzą z 5 osobowej rodziny 
prowadzącej selektywną zbiórkę śmieci. Radny poruszył problem wyrzucania odpadów w 
blokach wielolokalowych, gdzie będzie trudno wyegzekwować selektywną zbiórkę odpadów. 

Burmistrz – wyjaśnił, że mieszkańcy podpisując deklarację będą decydowali jakie śmieci 
będą wyrzucać. Skoro ktoś zadeklaruje, że będzie prowadził selektywną zbiórkę to nie 
można zmienić jego woli. Zapewnienie warunków do prowadzenia selektywnej zbiórki to 
kompetencje tych, którzy zarządzają. Zarządcy  winni przeczytać ustawę i zastanowić się 
wspólnie z Miastem  jak te problemy rozwiązać. Obecnie kieruje się przesłanie, że Miasto 
chce na tym zarabiać. Należy pojechać na szkolenie i poszukać rozwiązań, których jest 
obecnie kilka, aby nie ponosić zbiorowej odpowiedzialności. Burmistrz prosił, aby nie 
straszyć ludzi, bo wszystko zależy od sposobu zorganizowania i chęci. W blokach nie 
mieszkają bogaci ludzie i trzeba im dać szansę oszczędnego gospodarowania. 

W.Czurko – powiedział, że czasami we wspólnocie znajdzie się osoba, która będzie robiła na 
przekór. Będzie to problem dla zarządcy. Miasto przez pół roku rozwiązywało problem 
śmieciowy mieszkanki z ul. Kołobrzeskiej. 

Burmistrz – odpowiedział, że na szkoleniach wskazywano jedno z rozwiązań, gdzie  ludzie 
bezrobotni obsługują małe punkty w biurowcu i decydują, gdzie odpady będą wyrzucane i w 
jakiej kolejności. Można to robić na zasadzie referendum. Innym sposobem jest człowiek, 
który sprawdza co jest w pojemnikach oraz porządkuje surowce wtórne, które są w koszu 
zmieszanym. Inny sposób to taki, że firma, która przyjeżdża stwierdzi, że coś jest nie w 
porządku i nie odbiera odpadów, czyli daje szansę uporządkowania tego. Obecnie jest wiele 
osób, które szukają surowców wtórnych w śmietnikach i chętnie robiliby to za najniższe 
wynagrodzenie.   

T.Szwed – powiedział, że 5 lat temu BSM ustawiła pojemniki na puszki, złom i do tej pory ani 
razu nie opróżniano ich. 

B.Stanczewski – uważa, że 99,9 % mieszkańców zadeklaruje selektywną zbiórkę śmieci. 
O godz. 14.36 wyszedł radny T.Szwed. Na sali było 4 radnych. 
Z.Jonko – stwierdził, że ta ustawa jest dla Radnego bardziej korzystna niż obecnie.  
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-2, przeciw-0, wstrzymało się-1. Jeden Radny nie głosował. 

 
 
c) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4 (jednogłośnie). 

 
d) górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługę w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 

 

 3



Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4 (jednogłośnie). 

 
e) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Białogard, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał gdzie należy wrzucać  pety, czy do odpadów mieszanych, czy do plastików? 
Burmistrz – odpowiedział, że będzie jeden koszt ogólny na surowce wtórne. Na szkoleniach 

mówią, że dobrze zbierać surowce wtórne w jeden pojemnik, bo wszystko pakowane jest w 
jeden samochód i  na wysypisku poddawane jest obróbce. 

S,Purol – pytał czy wywózka gruzu będzie za darmo raz w roku? 
Burmistrz – odpowiedział, że gdy to będą drobne prace konserwatorskie to wyrzuca się do 

śmieci zmieszanych a w przypadku większego remontu należy  dogadywać się z firmą 
przewozową. 

S.Purol – pytał co z popiołem? 
Burmistrz – wyjaśnił, że popiół traktowany jest jako odpad komunalny i może być wrzucany 

do odpadów zmieszanych. Będzie to stanowiło problem w utrzymaniu pojemników. Miało 
to być odbierane 2-3 razy w roku. 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały z poprawką, głosując: 

za-3 (jednogłośnie). 
 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-2, przeciw-1, wstrzymało się-1. 

 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4 (jednogłośnie). 

 
h) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4 (jednogłośnie). 

 
i) zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – zgłosił wniosek, aby  w § 1 pkt 2 lit. a  stawkę 73 gr zmienić na 60 gr. 
S.Purol – pytał o jaką kwotę chodzi? 
Skarbnik – wyjaśniła, że mamy 580 tys. m2  powierzchni mieszkalnej x 0,13 zł tj.  423 tys. zł – 

348 tys. 600 zł =75 tys. 400 zł. 
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Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie poprawkę, aby w § 1 pkt 2 lit. a  zamiast 
0,73 zł wpisać 0,60 zł: za-2, przeciw-1, wstrzymało się-0. Poprawka przeszła. 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały z poprawką, 

głosując: za-1, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
 
Burmistrz – poinformował, że zgłosi autopoprawkę na sesji w związku z w/w wnioskiem. 

 
j) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 

Przedstawili: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu z poprawką 
    Lucyna Szymecka,  Skarbnik Miasta 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-1, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
 
Ad 3 

W sprawach różnych radni poruszyli następujące sprawy: 
Z.Jonko – pytał czy zostały zatrudnione osoby w związku z uchwałami dotyczącymi 

nieczystości w mieście? 
Skarbnik – odpowiedziała, że nikogo nie zatrudniono, gdyż są na etapie organizacji tego 

przedsięwzięcia. 
Z.Jonko – pytał jaki program finansowy będzie to obsługiwał? 
Skarbnik – wyjaśniła, że mamy program Groszek i propozycję dot. programu w sprawie 

windykacji księgowej od firmy Sygnity oraz firmy Arisco, współpracującej z systemem 
Groszek. Opierając się o bazy z Wydz. Nieruchomości, z Wydz. Finansów i Wydz. 
Ewidencji ludności musimy stworzyć swoją bazę. 

Z.Jonko – uważa, że założono wygórowane kwoty jeśli chodzi o zakup mebli biurowych i 
komputerów za 5 tys. zł. 

Skarbnik – odpowiedziała, że przede wszystkim należy pomyśleć nad rozbudową naszego 
serwera. W kwocie planowanej na zakup komputera mieści się także oprogramowanie.  

Z.Jonko – pytał czy można zrobić dodatkowe zadaszenie dla handlujących na targowisku? 
Burmistrz – wyjaśnił, że dodatkowe zadaszenie można zrobić poza projektem, bo obecnie 

wszystko jest policzone. Według projektu 50%  targowiska będzie zadaszone.  
 

Po wyczerpaniu dyskusji zakończono w/w punkt. 
 

Ad 4  
Po wyczerpaniu tematyki o godz.  15.20 zakończono posiedzenie.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  
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